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Ministerial Appointment Opportunity Application Form
Instructions
• All fields are mandatory unless indicated otherwise.
• Dates should match the format yyyy-mm-dd.
Privacy Notice Statement (ABAC)
Before you provide us with your personal information, please take a few moments to review the following privacy statement.
 
Global Affairs Canada (GAC) is committed to protecting the privacy rights of individuals and safeguarding the personal information under its control in accordance with the provisions of the Privacy Act.
 
“Personal information” is defined as any information, in any form, about an identifiable individual; including details of an individual’s personal experiences, or views or opinions about that individual. Please refer to section 3 of the Privacy Act for further details regarding personal information. 
 
Global Affairs Canada is coordinating a selection process for a ministerial appointment opportunity. 
 
Information is collected under the authority of sections 10(1), 10(2)(c), (d), and (e) and 13 of the Department of Foreign Affairs, Trade and Development Act. 
 
Do note that refusal to provide the mandatory information may disqualify the application from being accepted.
 
Should you decide to apply for a position, it is important to know that your submission constitutes your consent to the collection, use and disclosure of the information provided therein, subject to certain exceptions as per the Privacy Act, and as described in this privacy notice statement.
 
Necessary mandatory information has been indicated on the application form and identified in the application requirements. Information not identified as mandatory is optional. If completed, this information allows Ministers, in making their appointment recommendations, to take into consideration the Government’s commitment to achieve gender parity and reflect Canada’s diversity, in terms of linguistic, regional and employment equity representation.
 
Once received in the Department’s mailbox, submissions will be moved to a secure system and deleted from our email server.  Correspondence related to the application and selection process will be retained on the Department’s internal repository system, EDRMS, and if received by mail in a secure cabinet accessible only by those responsible for ministerial appointments.  
 
Your personal information will be used to assess your competencies as required by the position’s merit criteria. The Selection Committee will be provided with all information related to the candidate for review. The Selection Committee will then assess the candidates identified and recommend a finalist(s) to be considered by the Minister for endorsement. The information may also be used for policy analysis, research, statistical and/or evaluation purposes. If used for these purposes, personal identifiers will be removed and information aggregated. Please be advised that GAC may create a roster to identify candidates for similar opportunities offered by Global Affairs Canada and may include your personal information.  Do note that we will not use the information you submit for any other purpose without first obtaining your explicit consent.
 
Your personal information will be shared with the Selection Committee that is made up of departmental officials, and a senior member of the Asia Pacific Foundation of Canada, the Business Council of Canada and the Canadian Manufacturers and Exporters (CME). Prior to sharing personal information with the Selection Committee, a completed Confidentiality Undertaking for Members and Secretariat document is required that outlines the need for confidentiality, the protection of privacy, and that following the selection process, all information will be returned to GAC and destroyed. 
 
The application packages of finalists who have received the Minister’s endorsement will be forwarded to the Privy Council Office (PCO) for selection.  Finalists will be required to complete a Personal Information Sheet, Ethical and Political Activity Guidelines for Public Office Holders certification and a PCO Background Check Consent Form for an RCMP criminal record and background check. These documents will be collected by GAC, but retained by PCO. 
 
You have the right to request access to your information and to request corrections where you believe there is an error or omission. You may contact the GAC’s Access to Information and Privacy Protection Division at dcp@international.gc.ca to exercise these rights. 
 
You also have the right to file a complaint with the Privacy Commissioner of Canada at any time regarding GAC’s handling of your personal information.
 
Personal information will be retained for retained for 5 years after the appointment process is completed, and for an additional 2 years following any use for an administrative purpose. 
 
Personal information will be protected under the provisions of the Privacy Act and is described in the Treasury Board Secretariat’s (TBS) standard personal information bank, Members of Boards, Committees and Councils (PSU 919) detailed in Info Source. 
 
By providing your personal information, you acknowledge that you have read and understood this statement and consent to the Department’s collection, use and disclosure of your personal information. 
 
Disclaimer 
 
The transmission of documents using the internet is considered not secure.  If, after reading this statement, you prefer not to submit your inquiry via the internet you may use the following method:
 
By mail: 
 
Global Affairs Canada
Appointments Officer
Cabinet and Parliamentary Affairs Division 
Corporate Secretariat
125 Sussex Drive, Ottawa, ON K1A 0G2
Personal Information
Home Address
Telephone
Email
Languages
Languages (Optional)
Self-identification regarding diversity (Optional)
Please note: The form content will adapt to the answers provided.
Formulaire de demande pour les nominations ministerielles
Instructions
• Il faut remplir tous les champs, à moins d’indication contraire.
• Les dates doivent respecter le format « aaaa-mm-jj ».
Énoncé de confidentialité (ABAC)
Avant de nous faire parvenir vos renseignements personnels, veuillez prendre quelques minutes pour prendre connaissance de cette déclaration sur la protection des renseignements personnels.
 
Affaires mondiales Canada (AMC) est déterminé à protéger le droit à la vie privée des personnes et les renseignements personnels qu’il détient conformément aux dispositions de la Loi sur la protection des renseignements personnels.
 
Les renseignements personnels s’entendent des renseignements, quels que soient leur forme et leur support, concernant un individu identifiable, y compris les détails sur ses antécédents, ses opinions ou ses idées personnelles. Pour plus d’information à ce sujet, veuillez consulter l’article 3 de la Loi sur la protection des renseignements personnels. 
 
Affaires mondiales Canada coordonne un processus de sélection relatif à une possibilité de nomination ministérielle. 
 
Les renseignements sont recueillis en vertu des paragraphes 10(1), des alinéas 10(2) c), d) et e) et de l’article 13 de la Loi sur le ministère des Affaires étrangères du Commerce et du Développement. 
 
Il est à noter que le refus de fournir certains renseignements obligatoires pourrait entraîner le rejet de votre demande.
 
Il importe de savoir qu’en posant votre candidature à un poste, vous consentez de ce fait à la collecte, à l’utilisation et à la communication des renseignements fournis à cette fin, sous réserve de certaines exceptions prévues dans la Loi sur la protection des renseignements personnels et décrites dans la présente déclaration sur la protection des renseignements personnels.
 
Les renseignements obligatoires sont énoncés dans le formulaire de demande et les exigences qui s’y rattachent. Les autres renseignements sont facultatifs. Si vous les fournissez, ils permettront aux ministres, au moment de recommander une nomination, de prendre en considération l’engagement du gouvernement à instaurer la parité des sexes et de refléter la diversité du Canada, notamment sur le plan linguistique, de la représentativité régionale et de l’équité en matière d’emploi.
 
Les demandes reçues dans la boîte de courriels du Ministère seront transférées dans un système sécurisé et supprimées de notre serveur de courriel. Toute la correspondance en lien avec une demande ou avec le processus de sélection sera conservée dans le système de dépôt interne du Ministère (SGDE). Celle reçue par la poste sera conservée dans un classeur verrouillé auquel n’ont accès que les personnes responsables des nominations ministérielles.  
 
Vos renseignements personnels serviront à évaluer vos compétences en fonction des critères de mérite du poste. Tous les renseignements sur le candidat seront soumis à l’examen du Comité de sélection. Celui-ci évaluera ensuite les candidats et recommandera un ou des finalistes, dont la candidature sera soumise à l’approbation du ministre. Ces renseignements pourraient aussi être utilisés à des fins d’analyse stratégique, de recherche, de statistiques et/ou d’évaluation. Dans ce cas, les données d’identification personnelles seront supprimées et les renseignements seront regroupés. Veuillez prendre note qu’AMC pourrait établir une liste de candidats en vue de pourvoir des postes similaires et y inclure certains renseignements personnels. Il est à noter que nous n’utiliserons pas les renseignements fournis à d’autres fins sans votre consentement exprès.
 
Vos renseignements personnels seront communiqués au Comité de sélection, formé de fonctionnaires du Ministère et d’un responsable de la Fondation Asie-Pacifique du Canada, du Conseil canadien des affaires et de Manufacturiers et Exportateurs Canada (MEC). Pour cela, les membres et le secrétariat devront d’abord remplir un document d’engagement de non-divulgation, qui souligne la nécessité d’assurer la confidentialité des renseignements personnels et de les protéger. On y spécifie également qu’au terme du processus de sélection, tous les renseignements doivent être renvoyés à AMC et détruits. 
 
Les dossiers des finalistes dont la candidature a été approuvée par le ministre seront transmis au Bureau du Conseil privé (BCP) à des fins de sélection. Les finalistes devront remplir une fiche de renseignements personnels et obtenir un certificat de conformité aux Lignes directrices en matière d’éthique et d’activités politiques à l’intention des titulaires de charge publique. Ils devront aussi remplir un formulaire de consentement à la vérification des antécédents, exigés par le BCP, afin que la GRC puisse vérifier l’existence d’un casier judiciaire et les autres antécédents. Ces documents seront recueillis par AMC et conservés par le BCP. 
 
Vous avez le droit de consulter vos renseignements personnels et, en cas d’erreur ou d’omission, de demander que des corrections soient apportées. Pour exercer ce droit, prière de vous adresser à la Direction de l’accès à l’information et de la protection des renseignements personnels à l’adresse dcp@international.gc.ca. 
 
Vous avez également le droit, en tout temps, de porter plainte auprès du Commissariat à la protection de la vie privée du Canada en ce qui concerne le traitement de vos renseignements personnels par AMC.
 
Les renseignements personnels seront conservés pendant cinq ans à la suite du processus de nomination et pour une période supplémentaire de deux ans après toute utilisation à des fins administratives. 
 
Les renseignements personnels seront protégés conformément aux dispositions de la Loi sur la protection des renseignements personnels et comme prévu dans le fichier de renseignements personnels ordinaire pour les membres de conseils d’administration, de comités et de conseils (POU 919), disponible dans le site infosource.gc.ca. 
 
En fournissant vos renseignements personnels, vous reconnaissez avoir lu et compris la présente déclaration et vous consentez à ce que le Ministère recueille, utilise et communique vos renseignements personnels. 
 
Avertissement 
 
Il n’est pas possible de garantir la confidentialité des documents transmis au moyen d’Internet. Si, après avoir lu cette déclaration, vous préférez ne pas utiliser cette méthode, vous pouvez les envoyer par la poste à l’adresse suivante :
 
Par courrier :
 
Affaires mondiales Canada
Agent des nominations
Direction des affaires du Cabinet et du Parlement
Secrétariat des services intégrés
125, promenade Sussex, Ottawa, ON K1A 0G2
Information personnelle
Adresse résidentielle
Téléphone
Courriel
Langues parlées
Langues parlées (Facultatif)
Auto-identification en matière de diversité (Facultatif)
Veuillez noter : Le contenu du formulaire s’adapte aux réponses fournies.
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